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Z á p i s
z 38. schůze rozpočtového výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu, která se konala  dne

20. května  2009 v Praze 

Středa 20. května 2009 

Přítomni: poslanci podle prezenčních listin.

Jednání  zahájil  v  09:10  hod.  místopředseda  výboru  J.  Dolejš  .  Přivítal  hosty,  členy
výboru a dotázal se, zdali má někdo návrh na doplnění písemně předloženého programu. Nebyl
podán žádný návrh. Poté doporučil, aby se schůze řídila následujícím pořadem:

1. Vládní  návrh  zákona,  kterým se  mění  zákon  č. 219/2000  Sb.,  o majetku  České  republiky
a jejím vystupování v právních vztazích, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 661) -
dokončení 

    
2. Vládní návrh zákona o pojišťovnictví (sněmovní tisk 571) - dokončení

3. Vládní  návrh  zákona o změně  zákonů  v souvislosti  s přijetím  zákona o pojišťovnictví
(sněmovní tisk 572)  - dokončení

4. Návrh poslanců Milady Halíkové a Miroslava Opálky na vydání zákona o nájemném z bytů 
a jeho sjednávání (sněmovní tisk 631)

5. Návrh poslance Miroslava Kalouska na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 218/2000 Sb.,
o rozpočtových pravidlech a o změně některých souvisejících zákonů (rozpočtová pravidla),
ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 660) - dokončení

6. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 526/1990 Sb., o cenách, ve znění pozdějších
předpisů,  a zákon  č. 265/1991  Sb.,  o působnosti  orgánů  České  republiky  v oblasti  cen,
ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 693) - dokončení

7. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních, ve znění
pozdějších předpisů, a další související zákony  (sněmovní tisk 744) - dokončení

8. Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 302 – Poslanecká sněmovna

9. Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 303 – Senát

10. Vládní  návrh Státního  závěrečného účtu za  rok 2008,  kapitola  301 -  Kancelář  prezidenta
republiky

11. Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 312 - Ministerstvo financí

12. Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 345 – Český statistický úřad 

13. Informace o způsobu naložení s mimořádným příspěvkem ve výši 12 mld. Kč na financování
převodu majetku v souvislosti s převodem funkce provozovatele dráhy 
celostátní a drah regionálních z akciové společnosti České dráhy na státní organizaci Správa
železniční dopravní cesty

14. Rozpočtová opatření

15. Informace o činnosti podvýborů 



16. Sdělení předsedy, různé 

17. Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

S návrhem pořadu byl vysloven souhlas (13 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1.

1.
Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 219/2000 Sb., o majetku České republiky a jejím
vystupování v právních vztazích, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 661) – dokončení

Zpravodaj  posl.  V.  Votava uvedl,  že  mu  není  známo,  že  by  byly  předloženy  nějaké
pozměňovací  návrhy. Náměstkyně ministra financí  K. Hájková upozornila,  že Ministerstvo financí
zaslalo na rozpočtový výbor upřesňující pozměňovací  návrhy. Předsedající uvedl,  že byly rozdány
amají je všichni poslanci. Zpravodaj posl. V. Votava si je obratem osvojil a bylo o nich hlasováno (14,
0,  0).  Poté přednesl návrh usnesení.  Bylo přijato  usnesení č. 647 (14,  0, 0);  přehled hlasování je
uveden v příloze zápisu č. 1.

2.
Vládní návrh zákona o pojišťovnictví (sněmovní tisk 571) - dokončení

Zpravodaj  posl.  P. Suchánek uvedl,  že bylo předloženo 42 pozměňovacích návrhů.  Navrhl
proceduru hlasování tak, že by se nejprve hlasovalo o pozměňovacích návrzích, ke kterým vyjádřilo
Ministerstvo  financí  negativní  stanovisko  a  poté  o  pozměňovacích  návrzích,  ke  kterým vyjádřilo
Ministerstvo  financí  pozitivní  stanovisko.  Schváleny  byly  pouze  pozměňovací  návrhy,  ke  kterým
vyslovilo Ministerstvo financí pozitivní stanovisko (15, 0, 0). Poté přednesl návrh usnesení, o kterém
se hlasovalo. Bylo přijato usnesení č. 659 (15, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 1.

3.
Vládní návrh zákona o změně zákonů v souvislosti s přijetím zákona o pojišťovnictví (sněmovní

tisk 572)  - dokončení

Zpravodaj posl.  P. Suchánek navrhl obdobnou proceduru hlasování s tím, že nakonec by se
separátně   hlasovalo  pozměňovacím  návrhu  poslance  M.  Patery.  Podle  navržené  procedury  bylo
hlasováno. Poté zpravodaj přednesl návrh usnesení. Bylo přijato  usnesení č. 660 (15, 0, 0); přehled
hlasování je uveden v příloze zápisu č. 2.

***
Místopředseda výboru posl. J. Dolejš navrhl předřadit projednávání bodů 15., 16 a 17. 
Zápis k nim je uveden pod těmito body v pořadí podle schváleného pořadu.

***

4.
Návrh poslanců Milady Halíkové a Miroslava Opálky na vydání zákona o nájemném z bytů a jeho

sjednávání (sněmovní tisk 631)

Za předkladatele vystoupila s úvodním slovem poslankyně  M. Halíková. Sdělila, že v České
republice žije v nájemních bytech cca 950 tis. obyvatel, z čehož cca 78% platí regulované nájemné,
zbývajících  22%  platí  nájemné  tržní.  V současnosti  má  cca  40  tis.  obyvatel  problém  s hrazením



nájemného a  platbami  s nájmem související.  Týká  se  to  především lidí,  kteří  platí  tržní  nájemné.
Zpravodaj posl.  P. Červenka se omezil pouze na konstatování,  že s předloženým návrhem souhlasí
a doporučuje jej ke schválení. V rozpravě nikdo nevystoupil. Zpravodaj posl.  P. Červenka přednesl
návrh usnesení.  O návrhu bylo hlasováno a nebyl  schválen (5,  4,  4);  přehled hlasování  je uveden
v příloze zápisu č. 3. Do Poslanecké sněmovny bude postoupena pouze zpráva o projednání č. 648.

***
Místopředseda výboru posl. J. Dolejš navrhl předřadit projednávání bodu 8.
Zápis k němu je uveden pod těmito body v pořadí podle schváleného pořadu.

***

5.
Návrh poslance Miroslava Kalouska na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 218/2000 Sb.,

o rozpočtových pravidlech a o změně některých souvisejících zákonů (rozpočtová pravidla), ve znění
pozdějších předpisů (sněmovní tisk 660) - dokončení

Předkladatel ministr a poslanec M. Kalousek se vyjádřil k pozměňovacím návrhům. Vyslovil
souhlas  s pozměňovacími  návrhy poslanců  L.  Šustra a  M.  Doktora.  Negativní  stanovisko vyjádřil
k pozměňovacím návrhům posl.  M. Urbana.  Se zpravodajskou zprávou za nepřítomného předsedu
B.  Sobotku vystoupil  posl.  L.  Libý.  V rozpravě  nikdo  nevystoupil.  Zpravodaj  navrhl  proceduru
hlasování. Nejprve by se hlasovalo o legislativně technických připomínkách a poté o pozměňovacích
návrzích  jednotlivých poslanců.  Postupně  bylo  hlasováno o  pozměňovacích  návrzích  jednotlivých
poslanců. Poté zpravodaj přednesl návrh usnesení. Bylo přijato  usnesení č. 649 (12, 3, 0); přehled
hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3.

***
Místopředseda výboru posl. J. Dolejš navrhl předřadit projednávání bodů 12.  a 14.

Zápis k nim je uveden pod těmito body v pořadí podle schváleného pořadu.

***

6.
Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 526/1990 Sb., o cenách, ve znění pozdějších předpisů,

a zákon  č. 265/1991  Sb.,  o působnosti  orgánů  České  republiky  v oblasti  cen,  ve znění
pozdějších předpisů (sněmovní tisk 693) - dokončení

Náměstek   ministra  financí  B.  Hejduk pouze  uvedl,  že  Ministerstvo  financí  zpracovalo
stanovisko k předloženým pozměňovacím návrhům. Zpravodaj posl. D. Rovan sdělil, že nepodporuje
žádný z předložených pozměňovacích návrhů. V rozpravě vystoupil posl. J. Smýkal a odůvodnil svůj
pozměňovací návrh. Poté bylo o pozměňovacích návrzích hlasováno. Nebyly schváleny. Zpravodaj
přednesl návrh usnesení. Bylo přijato usnesení č. 650 (9, 7, 0); přehled hlasování je uveden v příloze
zápisu č. 5.

7.
Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních, ve znění

pozdějších předpisů, a další související zákony  (sněmovní tisk 744) - dokončení

Zpravodaj posl. P. Braný navrhl proceduru hlasování o předložených pozměňovacích návrzích.
S návrhem procedury byl vysloven souhlas. Následovalo hlasování o předložených pozměňovacích
návrzích. Poté zpravodaj přednesl návrh usnesení o kterém bylo hlasováno. Bylo přijato usnesení č.
652 (13, 5, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 6.

***
Místopředseda výboru posl. J. Dolejš navrhl předřadit projednávání bodu 13.



Zápis k němu je uveden pod těmito body v pořadí podle schváleného pořadu.

***

8.
Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 302 – Poslanecká sněmovna

Úvodní  slovo  přednesl  vedoucí  Kanceláře  Poslanecké  sněmovny  P. Kynštetr.  Uvedl  výši
příjmů a výdajů, sdělil, že v průběhu roku bylo provedeno jedno rozpočtové opatření z důvodu nákupu
právního systému Codexis. V podrobnostech odkázal na kapitolní sešit.

Zpravodaj místopředseda P. Hrnčíř pozitivně zhodnotil investici 8,5 mil. Kč za zastřešení atria
pro  účely  vytvoření  zázemí  zástupců  médií  v Poslanecké  sněmovně.  V rozpravě  vystoupil  posl.
V. Votava s poznámkou ke srovnání výdajů poslanců a senátorů na dopravu. Poté přednesl zpravodaj
návrh usnesení. Bylo přijato usnesení č. 642 (15, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu
č. 3.

9.
Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 303 – Senát

V  úvodním  slově  uvedl  Vedoucí  kanceláře  Senátu  F.  Jakub základní  ukazatele  kapitoly.
V podrobnostech odkázal na kapitolní sešit. Zpravodaj místopředseda výboru V. Votava konstatoval, že
předložený návrh je zpracován přehledně a v souladu s rozpočtovými pravidly. Vyjádřil  potěšení nad
skutečností, že Senát naplnil kvótu pro zaměstnávání osob se zdravotním postižením. V rozpravě nikdo
nevystoupil. Zpravodaj přednesl návrh usnesení. Bylo přijato usnesení č. 654 (11, 1, 0); přehled hlasování
je uveden v příloze zápisu č. 7.

10.
Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 301 - Kancelář prezidenta republiky

Úvodní  slovo přednesl zástupce Kanceláře prezidenta republiky P. Mužák. Rozpočet kapitoly
301 je sestaven ze tří samostatných celků, kterými jsou Kancelář prezidenta republiky - organizační
složka státu, Správa Pražského hradu - příspěvková organizace a Lesní správa Lány - příspěvková
organizace. Hospodaření s rozpočtovými prostředky v roce  2008 bylo plně v souladu s rozpočtovými
pravidly a byly dodrženy všechny závazné ukazatele. Poté uvedl výši rozpočtovaných příjmů a výdajů.
Zpravodaj posl.  M. Doktor doporučil návrh schválit. V rozpravě nikdo nevystoupil. Zpravodaj přednesl
návrh usnesení. Bylo přijato usnesení č. 655 (14, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 7.

11.
Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 312 - Ministerstvo financí

Úvodní  slovo přednesl  náměstek ministra  financí  J.  Kubínek.  Zevrubně  okomentoval  plnění
všech zásadních ukazatelů kapitoly 312. Zpravodaj posl. V. Vilímec doporučil návrh schválit. V rozpravě
vystoupil místopředseda výboru posl. J. Dolejš s dotazem na důvod nečerpání prostředků rozpočtovaných
na  státní  pokladnu.  Náměstek  J.  Kubínek odpověděl,  že  bylo  výběrové  řízení  na  dodavatele  státní
pokladny zrušeno, proto nebyly prostředky vyčerpány. Zpravodaj přednesl návrh usnesení, o kterém bylo
vzápětí hlasováno. Bylo přijato usnesení č. 656 (8, 2, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č.
8.

12.
Vládní návrh Státního závěrečného účtu za rok 2008, kapitola 345 – Český statistický úřad



Úvodní slovo přednesl místopředseda ČSÚ S. Drápal. V krátkosti popsal hlavní aktivity ČSÚ,
mezi něž v současnosti patří také tzv. „bleskové“ odhady vývoje HDP a přípravy na sčítání lidu v roce
2011.  Poté  uvedl  základní  makroekonomické  indikátory  kapitoly  345.  Zpravodaj  místopředseda
výboru posl. P. Suchánek doporučil návrh schválit. V rozpravě vystoupil místopředseda výboru posl. J.
Dolejš s dotazem na připravenost ČSÚ na předčasné volby. Místopředseda ČSÚ S. Drápal odpověděl,
že se ČSÚ nachází v časové tísni, neboť na přípravu voleb do Poslanecké sněmovny je třeba cca 5,5
měsíce. Komplikace se objevují i v souvislosti s tím, že volby nebyly doposud oficiálně vyhlášeny a
tudíž nemůže Ministerstvo financí poskytnout ČSÚ potřebné finanční prostředky. Zpravodaj přednesl
návrh  usnesení,  o  kterém bylo  poté  hlasováno.  Bylo  přijato  usnesení  č. 646 (14,  0,  0);  přehled
hlasování je uveden v příloze zápisu č. 5. 

13.
Informace o způsobu naložení s mimořádným příspěvkem ve výši 12 mld. Kč na financování převodu

majetku v souvislosti s převodem funkce provozovatele dráhy 
celostátní a drah regionálních z akciové společnosti České dráhy na státní organizaci Správa železniční

dopravní cesty

Úvodní slovo k informaci  přednesl  ministr  dopravy  G. Slamečka. Konstatoval,  že finanční
prostředky, které  byly předmětem rozpočtového opatření  schvalovaného rozpočtovým výborem na
konci roku 2008, byly použity primárně na nákup kolejových vozidel. Z části však musely být použity
na výplatu mezd zaměstnanců Českých drah. V roce 2008 bylo takto použito 1,3 mld. Kč a v roce
2009 již 1,4 mld. Kč. Situace v Českých drahách se po oddělení  nákladní  dopravy do samostatné
společnosti ČD Cargo  stala z hlediska financování ztrátové osobní přepravy neudržitelnou a vyžaduje
co  nejrychlejší  systémové  řešení.  Poté  vystoupil  posl.  J.  Smýkal s návrhem  umožnit  zástupcům
Českých drah vystoupit na schůzi výboru. O návrhu bylo hlasováno a byl schválen (18, 0, 0); přehled
hlasování  je  uveden  v příloze  zápisu  č.  6.  Vystoupil  generální  ředitel  Českých  drah  P.  Žaluda.
V rozpravě  vystoupili  poslanci  J.  Smýkal a  A.  Michalík.  Oba  se  negativně  vyjádřili  k použití
finančních prostředků na neinvestiční účely. Ministr dopravy  G. Slamečka předložil a okomentoval
powerpointovou prezentaci na téma „Informace o návrhu rozpočtu SFDI na rok 2010 a střednědobém
výhledu do roku 2012“. Pozn: tato prezentace tvoří přílohu zápisu č. 9.

Zpravodaj posl.  R. Fiala přednesl návrh usnesení, který byl v následném hlasování schválen.
Bylo přijato usnesení č. 657 (14, 3, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 7. 

14.
Rozpočtová opatření

Místopředseda výboru posl. J. Dolejš předložil výboru následující žádosti o technické změny
ve státním rozpočtu: 

a)   Město Tišnov – změna názvu akce;
      bylo přijato  usnesení č. 643  (14, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 4;

b)   Město Hořice - změna názvu akce;
      bylo přijato  usnesení č. 644  (14, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 4;

c)   Městys Štěchovice - změna názvu akce;
      bylo přijato  usnesení č. 645  (14, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 4.

Dále místopředseda výboru  J. Dolejš předložil návrh usnesení, podle kterého by rozpočtový
výbor  vyslovil  souhlas  s tím,  aby  MŠMT  v programu  233  510  u  akcí,  které  byly  schváleny
Poslaneckou sněmovnou v příloze 2 usnesení PSP č. 965 ke státnímu rozpočtu na rok 2009 a které
byly  převedeny  do  kapitoly  333  –  MŠMT,  provedlo  samo  formální  změny  v  názvech  akcí  za
předpokladu, že se nezmění skutečný příjemce dotace ani skutečný investiční záměr. O návrhu bylo



hlasováno a nebyl s ním vysloven souhlas (7, 8, 0) ); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu
č. 5.

Místopředseda  výboru  posl.  J.  Dolejš předložil  výboru  žádost  Národního  bezpečnostního
úřadu  o  rozpočtové  opatření  spočívající  v převodu  částky  1,138  mil.  Kč  z výdajů  vedených
v ISPROFIN do běžných výdajů. Bylo přijato  usnesení č. 653  (15, 0, 0); přehled hlasování je uveden
v příloze zápisu č. 6.

15.
Informace o činnosti podvýborů

Předseda  podvýboru  pro  činnosti  daňové  a  celní  správy  P. Rafaj uvedl,  že  se  téhož  dne
20. května ráno sešel podvýbor a projednal návrh zákona „Daňový řád“.

16.
Sdělení předsedy, různé

Tajemník  výboru  P.  Jelínek upozornil  členy  výboru,  že  Poslanecká  sněmovna  doposud
neschválila harmonogram projednávání státního závěrečného účtu za rok 2008 a co z  toho pro další
postup vyplývá.

17.
Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

Místopředseda výboru posl.  J. Dolejš přednesl návrh, podle něhož by se 39. schůze měla konat
dne 27.  května 2009.  K bodu bylo přijato  usnesení č.  651 (14, 0, 0);  přehled  hlasování  je uveden
v příloze zápisu č. 2.

Poté  místopředseda  výboru  přednesl  návrh,  podle  něhož  by  se  40.  schůze  měla  konat  dne
3. června 2009. Místopředseda výboru posl. P. Hrnčíř doporučil vzít tento návrh pouze na vědomí s tím,
že se program projedná na další schůzi. O návrhu posl. P. Hrnčíře bylo hlasováno a byl schválen (14, 0, 0).

***
Předseda výboru J. Dolejš poděkoval přítomným za spolupráci. Schůze byla ukončena téhož dne

v 15:40 hod.
***

Dne 27. května 2009
Zapsal: Vojtěch Weis, Petr Jelínek

 

             D. ROVAN v. r.                               J. DOLEJŠ v. r.
             ověřovatel                                                                                             místopředseda výboru
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